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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 16. januar 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 

263 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lennart 

Damsbo-Andersen (S). 

 
Spørgsmål nr. 263: 

”Synes ministeren, at det er tilfredsstillende, at der typisk går 28 måneder før en 

borger, som er ramt af en arbejdsulykke, kan få afgjort sin arbejdsskadesag og 

komme videre med sit liv, jf. artikel i Politiken 13/1-17: Ventetiden stiger 

igen…igen”? ” 

 
Svar: 

Lad mig sige meget klart, at jeg ikke finder de nuværende sagsbehandlingstider i de 

sager, der tager længst tid tilfredsstillende.  

 

Sagsbehandlingstiderne for sager om erhvervsevnetab er ikke acceptable. Det skal 

ikke tage over to år at få afgjort en sag i Arbejdsmarkedets Erhvervssikring (AES), 

heller ikke selvom sagen er kompliceret. En arbejdsskade har stor betydning for 

den enkeltes livskvalitet og tilknytning til arbejdsmarkedet. Det er derfor uholdbart 

for de mennesker, der venter på en afgørelse, at de skal vente så lang tid. Derfor er 

det vigtigt, at der træffes hurtige og korrekte afgørelser i arbejdsskadesager.  

 

Jeg er meget optaget af, at sagsbehandlingstiden bringes længere ned, men uden at 

det går ud over kvaliteten i afgørelserne. Jeg har derfor afholdt et møde med AES, 

hvor vi bl.a. drøftede, hvordan sagsbehandlingstiderne kan nedbringes. I den sam-

menhæng gjorde jeg det klart, at de nuværende sagsbehandlingstider ikke er accep-

table.  

 

Jeg skal i øvrigt henvise til svar på BEU spørgsmål nr. 264.  

 

 

Venlig hilsen 
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